



胡秀英植物標本館
SHIU-YING HU HERBARIUM

通訊 Newsletter

URL: syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk | Email: syhuherbarium.sls@cuhk.edu.hk | Tel: (852)39436113

通訊八
第十二屆胡秀英日

2024 年 4 月 17 日

本年度的胡秀英日將於 2024 年 5 月 18 日（星期六）舉行。活動的主題為植物多樣性和繪圖藝術。

當天我們將舉辦一場由哈佛大學植物標本館資深研究科學家 David Boufford 博士主講的研討會，主題是「北美與東亞地區的植物生物多樣性 – 同異之處」。同時亦會介紹我們將出版的新書【香港原生植物圖鑑 (第二冊): 稀有及瀕危植物】。當天的焦點之一是我們一年一度的植物藝術繪畫比賽頒獎典禮，比賽吸引來自世界各地的參賽者。這些藝術作品真實地描繪了植物所展現的多樣性、色彩和結構。午後，我們準備了一個關於《香港四季色一身邊的植物學》的延伸活動，我們的標本館館長和團隊將與您們遊覽中文大學校園植物，一同欣賞春季植物的色彩。

非常歡迎各界人士參加胡秀英日的研討會、頒獎典禮和校園植物導賞活動。期待您們的參與和支持。

詳情請參閱以下海報。

香港中文大學生命科學學院
胡秀英植物標本館



胡秀英植物標本館
SHIU-YING HU HERBARIUM

通訊 Newsletter

URL: syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk | Email: syhuherbarium.sls@cuhk.edu.hk | Tel: (852)39436113

Newsletter No. 8
12th Shiu-Ying Hu Day

17 April 2024

Our Shiu Ying Hu Day will take place on 18 May 2024 (Sat). The day revolves around the theme “The Plant Biodiversity & Botanical Art”, which have been prominently featured in our educational publications and programmes.

During the day, we will have a special seminar on "Plant biodiversity in North America and East Asian regions - similarities and differences" presented by Dr. David Boufford, Senior Research Scientist from Harvard University Herbaria. We will also announce the release of a new book *Botanical Illustrated Guide to Hong Kong Native Plants (Volume 2): Rare and Endangered Plants*. One of the highlights of the day is the prize-giving ceremony for our annual Botanical Art Competition, where the competition has attracted participants from around the world. The artworks truly depicted diversity, colours and structure displayed by plants. In the afternoon, we have planned an extended activity based on our recent book publication, *Botany by Your Side: Hong Kong's Seasonal Colours*. You will be accompanied by our Herbarium curator and team to visit the Chinese University campus for a plant appreciation session amidst the beautiful colors of spring.

We warmly welcome you all to join us on Shiu-Ying Hu Day, packed with a seminar, a ceremony, and a campus tour. We look forward to your support and participation in this memorable event.

For details, please refer to the poster below

Shiu-Ying Hu Herbarium
School of Life Sciences
The Chinese University of Hong Kong.



胡秀英植物標本館
SHIU-YING HU HERBARIUM

URL: syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk | Email: syhuherbarium.sls@cuhk.edu.hk | Tel: (852)39436113

通訊 Newsletter



School of Life Sciences
The Chinese University of Hong Kong

生命科學學院



胡秀英植物標本館
SHIU-YING HU HERBARIUM

第十二屆胡秀英日 12th Shiu-Ying Hu Day



植物多樣性和繪圖藝術 Plant Diversity & Botanical Art

講座及頒獎典禮

日期: 2024年5月18日(星期六)
時間: 上午10:00至下午12:30
地點: 香港中文大學 康本國際學術園G樓 LT2 演講廳
語言: 廣東話及英語

09:45 - 10:00 入場
10:00 - 11:00 講座一. 北美與東亞地區的植物多樣性——同異之處(英語)
11:00 - 11:30 講座二. 香港原生植物圖鑑(第二冊)新書簡介
11:30 - 11:45 小休
11:45 - 12:30 植物藝術繪畫比賽2024 頒獎典禮

講者: Dr. David E. Boufford
講者: 王曉欣小姐

主持: 曾淳琪小姐

備註: 免費入場, 無需登記, 座位有限, 先到先得。
如有查詢, 請致電3943 6113或電郵至syhuherbarium.sls@cuhk.edu.hk與我們聯絡。



校園導賞《香港四季色——身邊的植物學》

日期: 2024年5月18日(星期六)
時間: 下午14:30至17:00
地點: 香港中文大學
講者: 劉大偉博士

(需另外報名, 報名連結如下)

